
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XXIV/09

Protokół
Z obrad

XXIV Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu  17  września  2009  roku w godz.  od  10.00  do  12.10  w Urzędzie  Miasta  w

Chełmnie, sala nr 102, odbyły się obrady XXIV  Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:

Zaproszeni goście:

1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno

2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;

3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;

4. Edward Rączka- Radca Prawny;

5. Bogumiła Drozd – protokolant.

Ad. 1. – 2.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych radnych

i pracowników UG. Stwierdził quworum.

Elżbieta Zawal
Lech Orzech
Jan Kaczmarczyk
Krzysztof Madej
Piotr Trzpil
Janusz Jakubowski
Zygmunt Urtnowski
Kazimierz Pasiński
Mieczysław Urbański
Ewa Szczęch
Zbigniew Kłos
Henryk Krzywdziński
Krystyna Janowska
Marek Kraskiewicz
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Ad.3.

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (Zał. Nr 1).

Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta (Zał. Nr 2) o wprowadzenie do porządku uchwały w

pkt.14  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Powiatem  Chełmińskim  o

dofinansowaniu przebudowy drogi powiatowej Chełmno- Sztynwag (DRUK NR 10) .

Nie  zgłoszono  więcej  zmian.  P.  Przewodniczący  poddał  zmiany  pod  głosowanie.  Wynik

głosowania: 14 „za” na 14 obecnych podczas głosowania.

P. Przewodniczacy poddał pod głosowanie porządek. Wynik głosowania: 14 “za”.

Ad. 4.

Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz sprawozdania z

ich realizacji. (zał. Nr 3)

Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Drozd. Do sprawozdania nie zgłoszono uwag. 

Ad. 5.

Interpelacje i zapytania.

P. Wójt przedstawił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji (Zał. Nr 4).

P. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie interpelacji.

1. P. Urbański zgłosił, że na drodze gminnej w Dorposzu Cheł. na odcinku od ostatniego bloku
do warsztatu RSP jest duża dziura w drodze, która stwarza zagrożenie dla kierowców.

2. P. Urbański zgłosił, że wał w Łęgu na nodcinku od p. Janowskiego do p. Latopolskiego 818
km jest słaby, wisła płynie przy stopie wału powodujać podmycie. P. Urbańskji prosi o szybką
reakcje.

3. P. Urtnowski zgłosił,  że na skrzyżowaniu z Nowych Dobr z trasą Nr 1 krzaki  zasłaniają
widoczność. Należałoby je usunać.

4. P. Janowska powiedziała, że droga w Nowejwsi Chełmińskiej pod lasem od pomnika do p.
Strzygła,  jest  bardzo  zniszczona.  Droga  jest  porozjeżdżana  i  są  w niej  dziury.  Nalezałoby
dowieźć szlaki i wyrównać.
P. Wójt powiedział, że w tym roku raczej nie ma duzych szans na szlake, ale nalezy pamiętać o
tej drodze w przyszłym roku.

5. P. Zawal zgłosiła, że nalezy wyciąć zakrzaczenia przy drodze wojewódzkiej na skrzyżowaniu
do Brzozowa, oraz przy drodze wojewódzkiej prowadzącej z Kałdusa do Starogrodu.
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7. P. Madej zgłosił, że przy drodze powiatowej od Wielkich Łunaw do Gogolina jadąc pod górę
są zakrzaczenia, które przechylają się na asfalt ograniczając w znacznym stopniu widoczność.
Na drodze tej, brakuje również znaków drogowych- ostry zakręt i niebezpieczny zjazd. Nalezy
to zgłosić do PZD.
P.  Wójt  powiedział,  że  Starostwo Powiatowe w Chełmnie  jest  w trakcie  przygotowywania
dokumentacji  przebudowy drogi  Chełmno-  Sztynwag i  najprawdopodobnej  ta  droga  będzie
robiona w przyszłym roku. 

8. P.  Urtnowski zgłosił że na drodze powiatowej w Nowych Dobrach nie ma znaku zakazu
wjazdu samochodów ciężarowych co powoduje, że tą drogą jeżdżą samochody Skanski i ulega
ona niszczeniu. 

9. P. Zawal, zgłosiła że należy zadbać i doprowadzic do naprawy prawego pobocza drogi w
Kałdusie w strone Chełmna – droga wojewódzka. W wielu miejscach jest pozarywany asfalt.

10.  P.  Kaczmarczyk  zgłosił,  żeby  powiadomić  PZD  żeby  wstawili  bądź  zabrali  znak
“niebezpieczny zakręt”, ponieważ leży w lasku koło jego domu.

11. P. Kłos powiedział, że na drodze od figurki do białej drogi nie jest rozciągnięta szlaka i
robią się tzw. Progi zwalniające.
P.  Wójt  powiedział,  że  w  przyszłym tygodniu  będą  pracownicy interwencyjni,  to  rozrzucą
zalegająca szlakę.

12. P. Kraśkiewicz zgłosił, że należałoby uprzątnąć śmieci znajdujące się w lasku w Borównie-
pozostałości po dyskotekach.

Ad. 6.

P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (zał. Nr 5).

P. Kłos zapytał na jakim etapie są przygotowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.

P. Wójt powiedział, że przygotowywania jest specyfikacja i w przyszłym tygodniu będzie ogłoszony

przetarg.

P. Urtnowski powiedział,  że można by było wykonać ścieżkę rowerową z gorszej jakości asfaltu to

wtedy koszt byłby mniejszy. 

P.  Wójt  powiedział,  że nie  wystarczy wylać warstwę asfaltu,  ale  należy wykonać podbudowę i

oddzielić od pasa drogowego pasaem zieleni, ponieważ jak tego nie wykonamy to samochody będą

wjeżdżać na ścieżkę.

Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P. Przewodniczący poprosił o sprawozdania z Komisji Rady Gminy Chełmno.
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P. Przewodniczący przedstawił sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia komisji rady.

P.  Madej  –  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i  Ochrony

Środowiska przedstawił sprawozdanie z posiedzenia komisji.

P.  Janowska  –  Przeowdniczący  Komisji  Spraw  Socjalnych  i  Samorządowych  przedstawiła

sprawozdanie z posiedzenia komisji.

P. Kłos – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów, przedstawił sprawozdanie

z posiedzeń komisji;

Ad. 7.

Informacja Wójta Gminy Chełmno o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2009 roku:

1) P.  Skarbnik  poinformowała,  że  jeszcze  nie  otrzymalismy  opinii  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  dotyczącej  informacji  Wójta  Gminy  Chełmno  z  wykonania  budżetu

gminy za I półrocze 2009r. 

P.  Przewodniczący powiedział,  że skoro wszystkie komisje przyjeły informację

Wójta pozytywnie to odczytanie opinii RIO nastąpi na następnej sesji.

2) Rozpatrzenie  Informacji  Wójta  Gminy Chełmno  o  przebiegu  wykonania  budżetu  za  I

półrocze 2009 roku – dyskusja.

Nie zgłoszono uwag do sprawozdania Wójta za I półrocze.

Ad. 8.  

Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2009 rok. (Zał. Nr 6)

P. Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w budżecie wyglądają następująco:

1.  Ustala się plan dochodów w wysokości……………………………………..14 273 840 zł,

       który  zastąpił plan dochodów w wysokości………………………………..14 282 026 zł,

       w tym:

- dochody bieżące…………………………………………………..12 559 917 zł,

- dochody majątkowe………………………………………………..1 713 923 zł,

    zgodnie z załącznikiem Nr 1,

2. Ustala się plan wydatków w wysokości……………………………………….14 839 547 zł,

    który zastąpił plan wydatków w wysokości………………………….………..14 580 303 zł,

    w tym:

- wydatki bieżące……………………………………………………….11 257 938 zł,

-  wydatki  majątkowe…………………………………………………….3  581 609  zł,

zgodnie z załącznikiem Nr 2,
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3.  Limit  wydatków  na  wieloletnie  programy  inwestycyjne  w  latach  2009  –  2011  zgodnie  z

załącznikiem Nr 3 i 3a do uchwały ( plan wydatków na zadania inwestycyjne w 2009 roku wynosi

3 581 609 zł).

4. 1. Ustala się deficyt budżetu w wysokości 565 707 zł, który zostanie pokryty przychodami 

    pochodzącymi z:

    - zaciągniętej pożyczki w kwocie…………………………………...…………….536 000 zł,

   - wolnych środków z lat ubiegłych………………………….………………………29 707 zł,

    2. Ustala się rozchody budżetu gminy  w wysokości…………..……..…………..605 466 zł,  

         zgodnie z załącznikiem Nr 4,

5.  Ustala się plan dochodów i wydatków związanych z  realizacja zadań z  zakresu administracji

rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem Nr 5.

6. Ustala się limity zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz kredytów             

    i pożyczek zaciągniętych na:

1) sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie…………...……….800 000 zł,

2) sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie……………………..536 000 zł,

P. Wójt powiedział, że przy wykonyaniu spinki w Kałdusie doszło do sytuacji że trzy domy  zostały

bez wody, ponieważ okazało się że na mapach nie było umieszczonych tych budynków i trzeba było

wykonać dodatkowe przyłącza.

P. Przewodniczący ogłosił przerwę od godz. 11.00 do 11.10.

Po przerwie P. Wójt przeszedł do omawiania wydatków w zastępstwie Pani Skarbnik.

P. Skarbnik po powrocie omówiła projekt uchwały w sprawie zmnian w budżecie 

P. Przewodniczący poprosił o pytania do budżetu.

P.  Jakubowski  zapytał o kwotę  6000zł  dla  klubów sportowych. Interesuje go dlaczego klub w

Podwiesku ma dostać dodatkowe pieniądze chociaż nie dawno otrzymali kwote 10 000zł. 

P.  Jakubowski  powiedział,  że  wykonujemy  zadania  niegospodarnie,  ponieważ  w  Podwiesku

wykonaliśmy bramę na boisku, ale nie wykonaliśmy ogrodzenia więc po co ta brama. Powiedział,

że w przyszłości musimy rozsądniej wydatkować pieniądze. 

P. Wójt powiedział, że na kwotę 6000zł składa się: 3000zł dla Starogrodu na poręcze i 3000zł na
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polbruk na boisku w Podwiesku. Te pieniądze nie są tylko dla klubów ale także dla mieszkańców,

ponieważ te obiekty są ogólno dostępne i  nie są własnością klubów. Poza tym kluby wykonują

wiele prac za darmo przy utrzymaniu tych obiektów. 

P. Jakubowski powiedział,  że należy przyznawać pieniądze również innym sołectwom, które nie

mają klubów sportowych

Nie zgłosozno więcej pytań.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie “za”.  

Ad.  9.  Uchwała w sprawie zasad dofinansowania zadań podejmowanych przez sołectwa Gminy

Chełmno (Zał. Nr 7).

P. Wójt przedstawił uchwałę. Powiedział, że będziemy dofinansowywać zadania sołectw tylko do

wysokości funduszu sołeckiego. 

P. Przewodniczący odczytał uchwałę.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania jednogłośnie “za”.

Ad. 10. 

Uchwała w sprawie regulaminu użytkowania sal wiejskich będących własnością Gminy Chełmno.

(Zał. Nr 8)

P. Przewodniczący zapytał, czy koś by chciał zabrać głos?

P.  Urbański  zapytał,  czy  o  każdej  imprezie   nie  ważne  o  której  godzinie  musi  informować

mieszkańców?

P. Wójt powiedział, że tylko o takich imprezach, które przekraczają ciszę nocną czyli godz. 22.00.

P.  Urbański  zapytał  kto  powiadamia  mieszkańców  o  imprezie,  która  jest  po  22.00  sołtys  czy

organizator prywatny? 

P. Wójt powiedział, że osoba która organizuje imprezę.

P. Urbański zapytał w jaki sposób informować p. Wójta o imprezach?

P. Wójt powiedział, że Panie w  sekretariacie będą prowadzić rejestr imprez.

P. Zawal zapytała czy na początku roku może zrobić zbiorczą liste imprez, ponieważ juz teraz ma

zapełnione terminy, a najwyżej jak by jakaś impreza była dodatkowo to by dała znać.

P. Wójt powiedział, że jak najbardziej. 

P. Sekretarz zwrócił uwagę na pkt 6 regulaminu, ponieważ on wszystko zmienia.

P.  Urbański powiedział,  że wpływy z korzystania z sal  wiejskich będą dochodem gminy i będą

wpływać do budżetu Gminy Chełmno i potem będa na  utrzymanie sal. Byle by Urząd Skarbowy nie

ściągnął z tego podatku, ponieważ w budżecie będzie to zapisane jako dochód.
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P.  Skarbnik  powiedziała,  że  wydatki  na  wodę  i  energię  będą  osobno  księgowane  dzięki  temu

pieniądze za  wynajem sal będą czystym dochodem .

P. Przewodniczący poprosił o pytania. Nie zgłoszono. 

P. Przewodniczący odczytał uchwałę.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie “za”. 

Ad. 11. 

Uchwała w sprawie użyczenia nieruchomości położonej w Dorposzu Chełmińskim. (Zał. Nr 9)

P. Wójt powiedział, że część działki należącej do RSP mieszkańcy użytkują, jako boisko, dlatego

gmina w zamian użyczy RSP inną działkę.

P. Urbański powiedział,  że jest to delikatna sprawa, ponieważ są to nauczycielskie grunty, które

użytkują starsi ludzie i żeby nie wyszło że chcemy im coś zabrać.

P. Przewodniczący odczytał uchwałę.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie wynik głosownaia; Jedngłośnie “za”.

Ad. 12 . 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Małych Łunawach. (Zał. Nr 10)

P. Wójt powiedział, że jest to działka przy szkole, którą można by było wykorzystać na parking.

Właściciel p. Rybkiewicz chce 8zł za metr, żeby starczyło na pokrycie zobowiązań w ZUSie. P.

Rybkiewicz niechce zejść z ceny.

P. Przewodniczący odczytał uchwałę.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie “za”. 

Ad. 13.

Plany pracy komisji na II półrocze 2009r. (Zał. Nr 11-14)

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie poszczególne plany pracy Komisji:

1. Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów (Zał. Nr 11) – nie zgłoszono uwag

– wynik głosowania 14 „za”.

2. Plan pracy Komisji Spraw Socjalnych i Samorządowych (Zał. Nr 12) – P. Przewodniczący

poddał pod głosowanie plan pracy razem z propozycją P. Janowskiej – Wynik głosowania 14

„za”.

3. Plan Pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska (Zał.

Nr 13) – nie zgłoszono uwag – wynik głosowania 14 „za”.

4. Plan Pracy Komisji Rewizyjnej (Zał. Nr 14) – nie zgłoszono uwag – wynik głosowania 14 „za”.
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Ad. 14.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Powiatem  Chełmińskim  o

dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Chełmno- Sztynwag. (Zał. Nr 15)

P. Skarbnik powiedziała, jeśli Gmina Chełmno będzie mieć partnera przy realizacji inwestycji to

wtedy dostanie więcej punktów przy ocenie wniosku. Wójt sam nie mnoże podjąć decyzji, dlatego

potrzebna jest w związku z tym uchwała Rady Gminy Chełmno.

P. Kaczmarczyk zapytał czy ilość punktów zależy od kwoty dofinansowania?

P. Wójt powiedział, że właśnie tego jeszcze nie wiadomo.

P. Przewodniczący powiedział, że do roku 2012 mamy okazję remontować drogi.

P. Przewodniczący odczytał uchwałę.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 15. Sprawy bieżące.

P.  Wójt  podziękował  za  współpracę  przy  organizacji  dożynek  gminnych,  które  odbyły się  12

września. Powiedział,  że na dożynkach uhonorowano tylko trzech sołtysów w konkursie „Sołtys

roku”,  chociaż  większa  liczba  sołtysów  zasługuje  na  wyróżnienie.  Przy  okazji  podziękował

sołtysom za współpracę. 

P. Przewodniczący powiedział, że P. Wójt otrzymał na dożynkach nagrodę od sołtysów w ramach

podziękowania. 

P.  Urbański zaproponował żeby p. Sekretarz sprawdził,  jaka jest  procedura nadania p.  Wójtowi

odznaczenia za zasługi na rzecz Gminy Chełmno.

P. Sekretarz powiedział, że sprawdzi.

P. Wójt powiedział, że jedzie do Gdańska na rozstrzygnięcie konkursu Europejska gmina, w którym

Gmina Chełmno dostała wyróżnienie.

Na tym obrady XXIV Sesji zakończono.

Protokolant

............................

Chełmno, dnia 17.09.2009r. roku.
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